

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန  
ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန  
လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း (တတိယနှစ်စက်ဝန်း)  
National Community Driven Development Project



ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၊ ရေကျော်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု  
ရေကျော်လေးကျေးရွာ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်

၂၀၂၀ပြည့်နှစ် (တတိယနှစ်စက်ဝန်း)

**မာတိကာ**

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ
၁။	ကော့ကရိတ်မြို့နယ်အခြေပြမြေပုံ	-၃
၂။	ကျေးရွာအုပ်စုအခြေပြမြေပုံ	-၄
၃။	ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းပါဝင်သောကျေးရွာများ	
၄။	ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်းနှင့်ကျေးရွာအခြေခံအချက်အလက်များ	
	၄.၁။ ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်း။	
	၄.၂။ ကျေးရွာရှိအိမ်ခြေ၊ အိမ်ထောင်းစုနှင့် လူဦးရေ။	
	၄.၃။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများဦးရေ	
	၄.၄။ ထိခိုက်လွယ်သောအိမ်ထောင်စုများအရေအတွက်	
	၄.၅။ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသော အဆောက်အဦးများ	
	၄.၆။ အဓိကဝင်ငွေရ (သို့) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ။	
	၄.၇။ ပိုင်ဆိုင်မှု မြေဧရိယာနှင့်သဘာဝ သယံဇာတများ။	
	၄.၈။ အခြားသတင်းအချက်အလက်များ။	
၅။	လူထုပူးပေါင်းပါဝင်သော လူမှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် အကဲဖြစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် အကျဉ်းချုပ်။	
၆။	ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ	
	၆.၁။ လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြမြေပုံ (Social and Resource Map)	

၆.၂။ ရာသီခွင်ပြ - ပြက္ခဒိန် (Seasonal Calendar)

၆.၃။ ဥစ္စာစန့်ကြွယ်ဝမှုအဆင့် (Wealth Ranking)

၆.၄။ ပင့်ကူအိမ် (ကျား-မရေးရာ) (Spider Diagram)

၆.၅။ ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း (Asset Mapping)

၆.၆။ အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု (Venn Diagram)

၇။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ဆန်းစစ်ခြင်း။

၈။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဇာတ်ပုံ။

၉။ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း။

၁၀။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၁ (PC - 1)

၁၁။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၂ (PC - 2)

၁၂။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၃ (PC - 3)

၁၃။ ကျေးရွာပထမနှင့် ဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများ

၁၄။ ကဏ္ဍာအလိုက်အနှစ်ချုပ်ဇယား

၁၅။ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း (NCDDP)ဖြင့် ဆောင်ရွက်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ

၁။ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်အခြေပြမြေပုံ

ကော့ကရိတ်မြို့နယ် အခြေပြမြေပုံ



၂။ ကျေးရွာအုပ်စုအခြေပြမြေပုံ (ရေကျော်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု)



၃။ ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းပါဝင်သောကျေးရွာများ

စဉ်	ကျေးရွာအမည်	အိမ်ထောင်စု	ကျား	မ	စုစုပေါင်း
၁။	ရေကျော်ကြီး	၃၆၅	၁၁၀၀	၁၁၀၈	၂၂၀၈
၂။	ရေကျော်လေး	၁၈၅	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၂၉
၃။	လှိုင်ဝ	၅၁၃	၁၆၀၅	၁၆၁၉	၃၂၂၄
၄။	တံတားကျိုး	၁၀၇	၂၉၁	၂၉၀	၅၈၁
၅။	ကမိုင်ကုန်း	၁၁၂	၃၅၆	၃၇၉	၇၃၅
၆။	မောင်းမရွာသစ်	၁၄၄	၃၅၉	၃၆၇	၇၂၆
၇။	ကြောင်ရွာကုန်း	၄၁	၁၂၂	၁၁၀	၂၃၂
၈။	သာယာကုန်း	၅၈	၁၉၀	၂၀၁	၃၉၁



**၄။ ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်းနှင့်ကျေးရွာအခြေခံအချက်အလက်များ**

**၄.၁။ ရေကျော်လေးကျေးရွာ၏ ကျေးရွာသမိုင်းကြောင်း**

လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း(၁၅၀)ခန့်ကစပြီးအိမ်ခြေ(၃၀)ခန့်ဖြင့်ပအိုဝ်လူမျိုးများစုပြီးနေထိုင်ကြသည်။ကော့ကရိတ်ချောင်းသည်မိုးရာသီတွင်နှစ်စဉ်ရေများလျှံပြီးရေလွှမ်းမိုးသည့်ဒဏ်ကိုခံရသည်ကိုအစွဲပြုပြီးရေကျော်ဟုအမည်တွင်ခဲ့သည်။ယခင်ရေကျော်ကြီး၊ရေကျော်လေးဟူ၍ခွဲခြားထားခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း (၁၀၀) ခန့်မှစ၍ ရေကျော်ကြီး၊ ရေကျော်လေးဟူ၍ နှစ်ရွာခွဲပြီးနေထိုင်ကြသည်။ ရွာနှစ်ရွာတွင် ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်း တည်း တွင်အတူတက် ကြသည်။ ယခုအခါတွင် ရေကျော်လေးကျေးရွာတွင် ပအိုဝ်၊ ရှမ်း၊ ကရင်၊ ဗမာနှင့် မွန်လူမျိုးတို့ နေထိုင်ကြသည်။ ကျေးရွာ၏အရှေ့ဘက်တွင် တမိုင်ကုန်း ကျေးရွာနှင့်ချောင်း၊ အနောက်ဘက်တွင် ရွှေညောင်ပင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းနှင့် ပိတောက် မြိုင်ကုန်း၊ တောင်ဘက်တွင်ရေကျော်ကြီးကျေးရွာ၊ မြောက်ဘက်တွင် လှိုင်ဝ ကျေးရွာနှင့် ကော့ကရိတ်မြို့တို့တည်ရှိပါသည်။

**၄.၂။ ကျေးရွာရှိ အိမ်ခြေ၊ အိမ်ထောင်စုနှင့် လူဦးရေ**

ရေကျော်လေးကျေးရွာတွင် အိမ်ထောင်စု (၁၈၅)အမျိုးသား (၆၁၀)+ အမျိုးသမီး (၆၁၉)ဦးနှင့် စုစုပေါင်း(၁၂၂၉)ဦး ရှိပါသည်။ ယခုစာရင်းအား၂၀၂၀ခုနှစ်(ဇွန်)လတွင် ကောက်ခံထားသောစာရင်းဖြစ်ပါသည်

**၄.၃။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ ဦးရေ**

ရေကျော်လေးကျေးရွာတွင် နေထိုင်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများမှာ ပအိုဝ်လူမျိုး၊ ရှမ်းလူမျိုး၊ ကရင်လူမျိုး၊ ဗမာလူမျိုးနှင့် မွန်လူမျိုး တို့ဖြစ်ပါသည်။ ပအိုဝ်လူမျိုး အိမ်ထောင်စု (၁၆၂) စုတွင် အမျိုးသား (၅၃၁)ဦးနှင့် အမျိုးသမီး (၅၃၅)ဦး စုစုပေါင်း (၁၀၆၆)ဦး၊ ရှမ်းလူမျိုး အိမ်ထောင်စု (၃) စုတွင် အမျိုးသား (၉)ဦးနှင့် အမျိုးသမီး (၁၁)ဦး စုစုပေါင်း (၂၀)ဦး၊ ကရင်လူမျိုး (ပိုးကရင်) အိမ်ထောင်စု(၁၀) စုတွင် အမျိုးသား (၃၅)ဦးနှင့် အမျိုးသမီး (၃၇)ဦး စုစုပေါင်း(၇၂)ဦး၊ ဗမာလူမျိုး အိမ်ထောင်စု(၁၀)စုတွင် အမျိုးသား (၃၃)ဦးနှင့် အမျိုးသမီး (၃၄)

ဦး စုစုပေါင်း (၆၇)ဦး၊ မွန်လူမျိုး အိမ်ထောင်စု (၁) စုတွင် အမျိုးသား (၂)ဦးနှင့် အမျိုးသမီး (၂) ဦး စုစုပေါင်း (၄)ဦး၊ ရှိပါသည်။

**၄.၄။ ထိခိုက်လွယ်သောအိမ်ထောင်စုများအရေအတွက်**

ရေကျော်လေးကျေးရွာကျေးရွာတွင် သက်ကြီးရွယ်အို (၆၅နှစ် နှင့် အထက်) ၃၀ဦး၊ မသန်စွမ်း (၁၅) ဦးတို့ရှိပါသည်။

**၄.၅။ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေသောအဆောက်အဦများ**

ရေကျော်လေးကျေးရွာတွင်မူကြိုကျောင်း(၁)ကျောင်း၊ မူလွန်ကျောင်း(၁)ကျောင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း (၁)ကျောင်း၊ စေတီတို့ရှိပါသည်။

**၄.၆။ အဓိကဝင်ငွေရ (သို့) စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ။**

ရွာသူ/သားများ၏ အဓိကစီးပါပွားရေးမှာ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းဖြစ်ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေးတွင် လယ်စိုက်ပျိုး လုပ်ကိုင်သူနှင့် ဥယျာဉ်စိုက်ပျိုးသူများဖြစ်ပါသည်။

**၄.၇။ ပိုင်ဆိုင်မှု မြေဧရိယာနှင့်သဘာဝ သယံဇာတများ။**

လယ်/ယာမြေ၊ ဥယျာဉ်ခြံ၊ လက်တွန်းထွန်စက်၊ လက်လှော်လှေ၊ အပ်ချုပ်စက်၊ ဆိုင်ကယ်၊ ဘောလုံးကွင်း၊ လမ်း၊ စက်ဘီး၊ ကား၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းကြီးကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံ၊ စာကြည်တိုက် တို့ဖြစ်သည်။

**၄.၈။ အခြားသတင်းအချက်အလက်များ။**

အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၊ သာရေးနာရေးအဖွဲ့၊ ဂေါပကအဖွဲ့၊ ကျောင်းကော်မတီအဖွဲ့၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ ကလေးသူပြုစုစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၊ အပျိုလူပျိုအဖွဲ့၊ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားအဖွဲ့၊ ပြည့်သူ့စစ်တို့သည် ကျေးရွာတွင်းရှိအဖွဲ့အစည်းများဖြစ်ကြသည်။ ကျေးရွာပြင်ပရှိ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဌာနများ နှင့်လည်းချိတ်ဆက်မှုရှိပါသည်။ ကျန်းမာရေးဌာန၊ ရဲစခန်း၊ ပညာရေးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၊ လ-ဝ-က ရုံး၊ DRD၊ ပအိုဝ်းစာပေယဉ်ကျေးအဖွဲ့တို့ နှင့်ချိတ်ဆက်မှုရှိပါသည်။

၅။ လူထုပူးပေါင်းပါဝင်သော လူမှုဆန်းစစ်ခြင်းနှင့် အကဲဖြစ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် အကျဉ်းချုပ်။

စဉ်	အသုံးပြုသော PRA Tool	ပါဝင်ဆွေးနွေး သူဦးရေ			အဓိကဆွေးနွေးသည့်အချက် များ
၁	လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြမြေပုံ	၁၉	၇၈	၉၇	စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ လယ်ယာ လုပ်ငန်းနှင့်ဥယျာဉ်ခြံမြေလုပ် ကိုင်စား သောက်ကြပါသည်။
၂	ရာသီခွင်ပြ - ပြက္ခဒိန်	၁၉	၇၈	၉၇	လယ်၊ပွဲတော်ရက်၊ ခြံလုပ်ငန်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်၊ သောက်သုံးရေလုံလောက်မှု၊ ကျန်းမာရေးရာသီဥတု၊အစားအ စာ၊ အားလပ် ချိန်။
၃	ဥစ္စာစန့်ကြွယ်ဝမှုအဆင့်	၁၉	၇၈	၉၇	အဆင်မပြေသောအိမ်ထောင်စု (၅၅)စု၊အလုပ်အကိုင်ရှားပါးခြင်း၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး။
၄	ပင့်ကူအိမ် (ကျား-မရေးရာ)	၁၉	၇၈	၉၇	ကျန်းမာရေးလက်လှမ်းမီမှု၊ဆုံး ဖြတ်ချက်ချနိုင်မှု၊အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း၊အိမ်မှုကိစ္စ၊ပူး ပေါင်းပါဝင်မှု၊ပညာတတ် မြောက်မှု၊ဝင်ငွေရရှိမှု၊ဦးဆောင် မှု။
၅	ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း	၁၉	၇၈	၉၇	အမျိုးသားသုံးစွဲသောအရင်း အမြစ်များမှာလက်တွန်းလက်



**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

					<p>ထွန်စက်နှင့်လက်လှော်လှေ တို့ဖြစ်သည်။အမျိုးသမီးအသုံး ပြုသောအရင်းအမြစ်များမှာ အပ်ချုပ်စက်ဖြစ်သည်။နှစ်ဦးစ လုံးအသုံးပြုသောအရင်းအမြစ် များမှာဆိုင်ကယ်၊ဘောလုံးကွင်း၊ လယ်ယာမြေ၊လမ်း၊စက်ဘီး၊ ကား၊စာသင်ကျောင်း၊ဘုန်းကြီး ကျောင်း၊ဓမ္မာရုံ၊စာကြည့်တိုက် တို့ဖြစ်သည်။</p>
<b>၆</b>	<b>အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု</b>	၁၉	၇၈	၉၇	<p>ကျေးရွာတွင်းအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဩဇာလွှမ်းမိုးကျေးရွာပြင်ပ တွင်ပညာရေးအဖွဲ့၊အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနနှင့်ကျန်း မာရေးဌာန၊ပညာရေးဌာန၊ရဲစ ခန်း၊လဝက၊DRD၊ပအိုဝ်းစာပေ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့နှင့်ချိတ်ဆက် မှုရှိပါသည်။</p>



### ၆.၂။ ရာသီခွင်ပြ - ပြက္ခဒိန် (Seasonal Calendar)

	ရာသီခွင် ပြဇယား																			
	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်										
မြို့နယ်-လော့လျိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
လယ်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
ရွေးမြူရေး	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
ခြံလုပ်ငန်း	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
သဘာဝစားစာ	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
၂၅	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
လျက်စာရေး	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
ပွဲစောက်ရက်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်
စုစုပေါင်း	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်	အောက်တိုဘာ	နိုဝင်ဘာ	ဒီဇင်ဘာ	ဇန်နဝါရီ	ဖေဖော်ဝါရီ	မတ်	ဧပြီ	မေ	ဇွန်	ဇူလိုင်











**၆.၆။ အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု (Venn Diagram)**

အဖွဲ့အစည်း ချိတ်ဆက်မှု ပြေပမာ (မေ.၂၀၂၀)

ကျေးရွာတွင်း အဖွဲ့အစည်း	လွှဲပြောင်းမှု	ကျေးရွာပြင်ပ အဖွဲ့အစည်း	လွှဲပြောင်းမှု
ကုန်သည်များစု	●	ကျေးရွာထဲသို့ (၁၃၀)	●
ကျေးရွာအတွင်း အဖွဲ့အစည်း (၁၅၅)	●	ကျေးရွာအပြင်ပ	●
ဘာရေး၊ နာရေး စု	●	စာတတ်စေရေးအဖွဲ့များ	●
နာမည်၊ ဂုဏ်ထူး စု	●	ပညာရေးအဖွဲ့များ	●
ကျေးရွာအတွင်း စု	●	ရေအဖွဲ့	●
ဂေါပကစု	●	လ.ဝ.က	●
မိ.လမ်းရေး ကော်မတီ	●	ပရိတ်၊ ယဉ်ကျေးမှု စု	●
ကျေးရွာအတွင်း ကော်မတီ	●		
ပရိတ်၊ တိုင်း၊ ရေအဖွဲ့	●		
မြေအဖွဲ့	●		
ကျေးရွာအပြင်ပ အဖွဲ့အစည်း	●		
စီမံကိန်းအဖွဲ့	●		

ပေါင်းစု: ၁၃၀ + ၁၅၅ = ၂၈၅

ကျေးရွာအပြင်ပ: ၁၃၀ + ၇၆ = ၂၀၆



**၇။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်အတွက် အသုံးပြုသော PRA Tool တစ်ခုချင်းစီ၏ ဆွေးနွေးခြင်း နှင့်ဆန်းစစ်ခြင်း။**

စဉ်	အသုံးပြုသော PRA Tool	ဆွေးနွေးခြင်းနှင့်ဆန်းစစ်ချက် ရလဒ်များ
၁	<b>လူမှုရေးနှင့်အရင်းအမြစ်ပြမြေပုံ</b>	လယ်ယာများ၊ ခြံများကိုမီခိုပြီးအသက်မွေးကြသည်။ ကျွန်းလုပ်ကိုင်ကြသည်။ စိုက်ပျိုးမြေများပြားပြီးသစ်တောများနည်းပါးသည်။ လွန်ခဲ့သော (၅)နှစ်အတွင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးမကောင်းပါ။ ကျေးရွာအတွင်းတစ်စုတစ်စည်းတည်းနေထိုင်ကြသည်။ တစ်ရွာလုံးဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ်ပြီး နိုင်ငံခြားသို့သွားရောက်လုပ်ကိုင်သူများပြားသည်။ တိုးတက်ရန်လိုအပ်အချက်များမှာ(၁)လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး(လမ်း၊ တံတား)(၂)ပညာရေး(အလယ်တန်းမှအထက်တန်းသို့)(၃)စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာရ ရှိရေး။
၂	<b>ရာသီခွင်ပြ - ပြက္ခဒိန်</b>	အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့်ပတ်သက်သော ပြဿနာမှာ လယ်(ရေကြီးစပါးသေ)၊ မွေးမြူရေးတွင် ကူးစက်ပြီး တိရိစ္ဆာန်ဆန်များသေခြင်းတို့ ဖြစ်သည်။ ဝင်ငွေအရအဆင်မပြေသောသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများမှာ နေ့စားကျ ပန်းလုပ်ပြီး မသန်စွမ်းသူများမှာမီခိုနေရပါသည်။ အမျိုးသမီးများအဓိကအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် ပတ်သက်သော အဓိက ပြဿနာမရှိပါ။

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

<p style="text-align: center;"><b>၃</b></p>	<p style="text-align: center;"><b>ဥစ္စာနေကြွယ်ဝမှုအဆင့်</b></p>	<p>နွမ်းပါးသော အိမ်ထောင်စု(၅၂)၊ ပိုင်ဆိုင်မှုမရှိ၊ အရင်းအနှီးမရှိ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းမရှိ၊ မိသားစုများစားဝတ်နေရေးမပြေလည်၊ နေစားကျပန်းလုပ်ရ၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများပါဝင်လာအောင် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းအစီအစဉ်ရေးဆွဲရာတွင် ၎င်းတို့၏အားချိန်ကိုကြည့်ပြီးရေးဆွဲခြင်းဖြင့်ပါဝင်လာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်။ လမ်းတံတားအဆောက်အအုံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများသည် နွမ်းပါးသူများအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်စေပြီးကျေးရွာကိုလည်း ဖွံ့ဖြိုးရေးတိုးတက်စေမည်။</p>
<p style="text-align: center;"><b>၄</b></p>	<p style="text-align: center;"><b>ပင့်ကူအိမ် (ကျား-မရေးရာ)</b></p>	<p>အမျိုးသမီးတို့၏အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပူပေါင်းပါဝင်မှု ဝင်ငွေရရှိမှု ကျန်းမာရေးလက် လှမ်းမီမှု ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှုတို့တွင်ပါဝင်မှုအားနည်းသည်။ အမျိုးသမီးများသည် ဝင်ငွေရသောအလုပ်အကိုင်နည်းပြီးအိမ်ထဲတွင်သာရှိနေတတ်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းအားနည်းနေခြင်းကြောင့်မပြောဆိုရဲ၊ ပါဝင်ဆုံး ဖြတ်ခွင့်မရှိပဲဖြစ်နေတတ်သည်။</p>
<p style="text-align: center;"><b>၅</b></p>	<p style="text-align: center;"><b>ပိုင်ဆိုင်မှုသုံးသပ်ခြင်း</b></p>	<p>အမျိုးသမီးများ အပ်ချုပ်စက်အသုံးပြုသည်။ အမျိုးသားအသုံးပြုသော အရင်းအမြစ်မှာ လက်တွန်းထွန်စက်၊ လက်လှော်လှေ။ နှစ်ဦးစလုံးအသုံးပြုသောအရင်းအမြစ်မှာ ဆိုင်ကယ်၊ ဘောလုံးကွင်း၊ လယ်ယာမြေ၊ လမ်း၊ စက်ဘီး၊ ကား၊ စာသင်ကျောင်း၊ ဘုန်းကြီး</p>

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

		<p>ကျောင်း၊ဓမ္မာရုံ၊စာကြည့်တိုက်တို့ဖြစ်သည်။                  အရင်းအမြစ်အသုံးပြုနိုင်ရန် အမျိုးသားများ                  ကဆုံးဖြတ်ချက်ချသည်။ အမျိုးသမီးကသုံးစွဲ                  ပြီးအမျိုးသားကထိန်းချုပ်လျှင် အနည်းငယ်                  အပြစ်တင် ပြောဆိုစကားများသည်။</p>
<p><b>၆</b></p>	<p><b>အဖွဲ့အစည်းချိတ်ဆက်မှု</b></p>	<p>စာရင်းထဲတွင်မပါဝင်သောအဖွဲ့အစည်းမရှိပါ။                  အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၊သာရေးနာ                  ရေးအဖွဲ့၊ဂေါပကအဖွဲ့၊ကျောင်းကော်မတီအဖွဲ့၊                  အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ကလေးသူငယ်ပြုစု                  စောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၊အပျိုလူပျိုအဖွဲ့၊                  ပအိုဝ််တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့၊ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့၊လူမှု                  ရေးဆိုင်ရာ၊စီးပွားရေးဆိုင်ရာ၊ဘာသာရေး                  ဆိုင်ရာ ကိစ္စများဆောင်ရွက်သည်။                  အမျိုးသမီးရေးရာ၊ကလေးသူငယ်ပြုစုစောင့်                  ရှောက်ရေး၊ကျောင်းကော်မတီ၊ကျန်းမာရေး                  အဖွဲ့၊အပျိုလူပျိုအဖွဲ့၊ပအိုဝ််တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့၊                  သာရေးနာရေးအဖွဲ့၊အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ကျေးရွာ                  စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့(CDD)အဖွဲ့တို့တွင်အမျိုးသမီး                  ပါဝင်ပြီးဂေါပကအဖွဲ့၊ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှာ                  အမျိုးသမီးမပါဝင်ပါ။အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ကျန်း                  မာရေးအဖွဲ့၊သာရေးနာရေးအဖွဲ့၊ကျောင်းကော်                  မတီ၊အမျိုးသမီးရေးရာကလေးသူငယ်ပြု                  စုစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့၊အပျိုလူပျိုအဖွဲ့၊ပအိုဝ််                  တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့၊ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့တို့သည်                  ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအခန်းကဏ္ဍတိုင်းတွင်ပါဝင်</p>

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

		<p>သည်။ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုတွင်ကျေးရွာခေါင်းဆောင်များသည်အခန်းကဏ္ဍတိုင်းတွင် ပါဝင်သည်။ဒေသခံအဖွဲ့များနှင့် ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းများ၏ ချိတ်ဆက်မှုမှာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်တဆင့်ချိတ်ဆက်သည်။ ဖုန်းများနှင့်လည်း ချိတ်ဆက်သည်။</p>
--	--	--



၈။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်ဆောင်ရွက်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

**၉။ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်များစာရင်း။**

စဉ်	အမည်	ကျား	မ	တာဝန်	မှတ်ချက်
၁	ဦးဝင်းအောင်	ကျား		စီ/ထောက်ဥက္ကဋ္ဌ	
၂	ဒေါ်သန်းထွေး		မ	စီ/ထောက်ဥက္ကဋ္ဌ	
၃	ဦးချစ်လွင်	ကျား		ဝယ်ယူရေးခေါင်းဆောင်	
၄	ဒေါ်ဝင်းမာ		မ	ဝယ်ယူရေးအဖွဲ့ဝင်	
၅	ဒေါ်ဘေဘီမြင့်		မ	ဝယ်ယူရေးအဖွဲ့ဝင်	
၆	ဒေါ်အေးအောင်		မ	ကျေးရွာစာရင်းကိုင်	
၇	ဦးဘိုဝ	ကျား		စောင့်ကြည့်ခေါင်းဆောင်	
၈	ဒေါ်ကုလယ်		မ	စောင့်ကြည့်အဖွဲ့ဝင်	
၉	ဦးရန်ရှင်း	ကျား		စောင့်ကြည့်အဖွဲ့ဝင်	
၁၀	ဦးကျော်မြင့်	ကျား		ပြင်/ထိန်းခေါင်းဆောင်	
၁၁	ဒေါ်ရွှေကျင်		မ	ပြင်/ထိန်းအဖွဲ့ဝင်	
၁၂	ဦးအောင်သန်း	ကျား		ပြင်/ထိန်းအဖွဲ့ဝင်	
၁၃	ဦးသန်းစော	ကျား		ဝေဖန်အကြံပြုကိုယ်စားလှယ်	
၁၄	ဒေါ်မြင့်ခင်		မ	ဝေဖန်အကြံပြုကိုယ်စားလှယ်	
၁၅	ဦးမောင်ကြီး	ကျား		ကျေးရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း	
၁၆	ဒေါ်နန်းကြည်အေး		မ	ကျေးရွာစေတနာ့ဝန်ထမ်း	

	<b>ကျား</b>	<b>မ</b>	<b>ပေါင်း</b>
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>၈</b>	<b>၈</b>	<b>၁၆</b>

ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်

၁၀။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၁ (PC - 1)

ကျေးရွာခေါင်းဆောင် အမည် ဦးမင်းဦး		ကျေးရွာခေါင်းဆောင် ဖုန်းနံပါတ်- ၀၉၄၀၁၅၉၁၁၅၆		လူထုစည်းရုံးရေးမှူးအမည် နန်းသင်	
ပြည်နယ် - ကရင်	မြို့နယ် - ကျောက်စိမ်း	ကျေးရွာအုပ်စု- ရေကျော်ကြီး		ကျေးရွာ- ရေကျော်လေး	

က။ လူဦးရေ

လူမျိုးစု	အိမ်ထောင်စု အရေအတွက်	ကိုးကွယ်သည့် ဘာသာ	အိမ်ထောင်စု အရေအတွက်
လူမျိုးစု (၁) ပအိုဝ်	၁၆၂	ဗုဒ္ဓ	၁၈၅
လူမျိုးစု (၂) ကရင်	၁၀		
လူမျိုးစု (၃) ဗမာ	၉		
လူမျိုးစု (၄) မွန်	၁		
လူမျိုးစု (၅) ရှမ်း	၃		

အကြောင်းအရာ	အရေအတွက်
မသန်စွမ်း	၁၅
သက်ကြီးရွယ်အို (၆၅နှစ် နှင့်အထက်)	၃၀
စစ်ဘေးရှောင်	

လူဦးရေ	အမျိုးသား အရေအတွက်	အမျိုးသမီး အရေအတွက်	စုစုပေါင်း အရေအတွက်
လူမျိုးစု (၁)ပအိုဝ်	၅၃၁	၅၃၅	၁၀၆၆

ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်

လူမျိုးစု (၂)ကရင်	၃၅	၃၇	၇၂
လူမျိုးစု (၃)ဗမာ	၃၃	၃၄	၆၇
လူမျိုးစု (၄)မွန်	၂	၂	၄
လူမျိုးစု (၅)ရှမ်း	၉	၁၁	၂၀
အိမ်ထောင်ဦးစီး	၁၆၂	၂၃	၁၈၅

**ခ။ အခြေခံအဆောက်အအုံ အသုံးအဆောင်များ**

စာသင်ကျောင်း	အမှန် ခြစ်	ကျန်းမာရေး	အမှန် ခြစ်	ဘာစာရေးအဆောက်အအုံများ	အမှန် ခြစ်
အထက်တန်း		ဆေးရုံ		စေတီ	√
အလယ်တန်း		ကျန်းမာရေးဌာန		ဘုန်းကြီးကျောင်း	√
မူလတန်း		ကျန်းမာရေးဌာန ခွဲ		ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်း	
မူကြို	√	ဆေးပေးခန်း		ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်း	
အခြား	√	အခြား		ဗလီ	
မှတ်ချက် မူလွန်ကျောင်း		မှတ်ချက်		အခြား	
				မှတ်ချက်	

**(ဂ) ကျွမ်းကျင်သူများမှတ်တမ်း (ကျေးရွာတွင်း သို့ အခြားမှလာရောက်)**

ပညာရေး			ကျန်းမာရေး			လက်မှုပညာ		
	ရွာတွင်း	ပြင်ပ		ရွာတွင်း	ပြင်ပ		ရွာတွင်း	ပြင်ပ
အထက်			ဆရာဝန်			လက်သမား	√	

ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်

တန်း ဆရာ/မ								
အလယ် တန်း ဆရာ/မ	√	√	ကျန်းမာ ရေးမူး			ပန်းရံ	√	
မူလတန်း ဆရာ/မ	√	√	ကျန်းမာ ရေး ဆရာမ			လျှပ်စစ် ကျွမ်းကျင်		
မူကြို ဆရာ/မ	√	√	သားဖွား ဆရာမ			ရေပိုက် သွယ်		
အခြား			ကျန်းမာ ရေး လုပ်သား	√		စက်ပြင်		

(ဃ) ကျေးရွာသို့ရောက်နိုင်သည့်လမ်းအခြေအနေ / အုပ်စုနှင့်ဆက်သွယ်ထားသော လမ်းအခြေ အနေ

ကျောက်ကြမ်းလမ်း    ကတ္တရာလမ်း    ကွန်ကရစ်လမ်း    ဆိုင်ကယ်လမ်း  
 ကျောက်ခင်းလမ်း    **မြေသားလမ်း**    လူသွားလမ်း    အခြား -----

(င) ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်

၁။ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းမစတင်မီ ကျေးရွာတွင် ဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံချက်ရှိခဲ့ပါသလား? -----  
 - ရှိပါသည်/မရှိပါ/မသိပါ

၂။ ရှိခဲ့လျှင်ထိုစီမံချက်ကိုမည်သည့်ခုနှစ်တွင်စတင်ခဲ့သလဲ?----- (.....)/ မသိပါ

၃။ ထိုစီမံချက်ကို မြို့နယ်မှအတည်ပြုခဲ့ပါသလား-----

**ပြုခဲ့သည်/မပြုပါ/မသိပါ**

(စ) ခရီးအကွာအဝေး

၁။ ကျေးရွာ၏ဗဟိုမှ အုပ်စုရွာသို့ခရီးမည်မျှကွာဝေးသနည်း။----- (၁.၅)မိုင်/မသိပါ

၂။ ကျေးရွာမှ အုပ်စုရွာသို့သွား/လာရာတွင် အချိန်မည်မျှကြာသနည်း။

ခြောက်သွေ့ရာသီကြာချိန် (၂၀မိနစ်) ထော်လာဂျီ၊ ဆိုင်ကယ်၊ ကား၊ ခြေလျင်၊ စက်လှေ၊ အခြား.....

မိုးရာသီကြာချိန် (၂၀မိနစ်) ထော်လာဂျီ၊ ဆိုင်ကယ်၊ ကား၊ ခြေလျင်၊ စက်လှေ၊ အခြား.....

(ဆ) ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်

ဤကျေးရွာတွင် ရေကြီးခြင်းကဲ့သို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ဖူးပါသလား?

.....မရှိပါ/ .....ရှိပါသည်/ ရှိလျှင်ဖော်ပြပါ .....

(ဇ) ကျေးရွာအတွင်းဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့အစည်းများ

လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်းမတိုင်မီ ဤကျေးရွာတွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အစိုးရ(သို့)ရွာသားများ ကိုယ်တိုင်(သို့) စီမံကိန်းတစ်ခုခုမှ ဖွဲ့စည်းထားသော အဖွဲ့များရှိပါသလား?

(၁) ----- (၂) -----

(၃) ----- (၄) -----

(စု) အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန (GAD) မှ မှတ်တမ်းတင်ထားခြင်း။

.....မရှိပါ။ .....ရှိပါသည်။

၁၁။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၂ (PC - 2)

<b>စည်းရုံးရေးမှူးဝန်ထမ်းအမည် - နန်းသင်</b>	
<b>နေ့စွဲ - ၀၈/၀၆/၂၀၂၀</b>	<b>စီမံကိန်းစက်ဝန်းအမှန်ဖြစ်ပါ - စက်ဝန်း ၁ (..)။ စက်ဝန်း ၂ (..) စက်ဝန်း ၃ (✓)၊ စက်ဝန်း ၄ (..)</b>



ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်

ပြည်နယ်-ကရင်	မြို့နယ်-ကော့ကရိတ်	ကျေးရွာအုပ်စု- ရေကျော်ကြီး	ကျေးရွာ- ရေကျော်လေး
--------------	--------------------	-------------------------------	------------------------

စီမံကိန်းဆောင်ရွက် မှုအဆင့်များ	နေ့စွဲ		အစည်းအဝေးတက်ရောက်သူ အရေအတွက်					အိမ် ထောင် စု စုစု ပေါင်း	အိမ် ထောင် စု %
	စတင်သည့် နေ့	ပြီးစီး သည့် နေ့	ကျား	မ	အိမ် ထောင် စု	လူမျိုးစု			
						အရေ အတွက်	အမည်		
၁။ ကျေးရွာစီမံကိန်း မိတ်ဆက်အစည်း အဝေး	၀၈.၀၆.၂၀ ၂၀	၀၈.၀၆.၂ ၀၂၀	၅၇	၉၇	၁၅၄	၁၈၅	၅- ကရင် ၁-ရှမ်း ၁၄၂- ပအိုဝ် ၁-မွန် ၅- ဗမာ	၁၈၅	၈၃.၂ ၄%
၂။ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံချက်ရေးဆွဲခြင်း အစည်းအဝေး	၀၈.၀၆.၂၀ ၂၀	၀၈.၀၆.၂ ၀၂၀	၅၇	၉၇	၁၅၄	၁၈၅	၅- ကရင် ၁-ရှမ်း ၁၄၂- ပအိုဝ် ၁-မွန် ၅- ဗမာ	၁၈၅	၈၃.၂ ၄%
၃။ ကျေးရွာအုပ်စု လုပ်ငန်းဆုံးဖြတ် ချက် ချသည့် အစည်းအဝေး									
၄။ မြို့နယ်အဆင့်စီမံ ကိန်းရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည် ဖော်ရေးကော်မတီ									

ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်

၏စီမံကိန်းသုံးသပ်မှု အစည်းအဝေး									
၅။ မြို့နယ်စီမံကိန်း ရေးဆွဲရေးနှင့် အ ကောင်အထည်ဖော် ရေးကော်မတီးဆုံး ဖြတ်မှုကိုကျေးရွာသို့ အသိပေးသည့် အစည်းအဝေး									
၆။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲ စီမံချက်ရေးဆွဲ သည့်အစည်းအဝေး									
၆.၁။ စီမံကိန်းလုပ် ငန်းခွဲ အကောင် အထည်ဖော်ရေး အစီအစဉ် ရေးဆွဲခြင်း။									
၆.၂။ ဝယ်ယူရေးအစီ အစဉ်ရေးဆွဲခြင်း။									
၆.၃။ ဘဏ္ဍာရေး ကုန်ကျမှုလျာထား အစီအစဉ်ရေးဆွဲ ခြင်း။									
၆.၄။ ပြင်/ထိန်းအစီ အစဉ်ရေးဆွဲခြင်း။									
၇။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲတိုးတက်မှုစောင့် ကြည့်အစည်းအဝေး	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို	မလို
၇.၁။ အစည်းအဝေး ပထမအကြိမ်									
၇.၂။ အစည်းအဝေး ဒုတိယအကြိမ်									

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

၇.၃။ အစည်းအဝေး တတိယအကြိမ်									
၈။ စီမံကိန်းလုပ်ငန်း ခွဲအပြီးသတ်စစ်ဆေး ခြင်း အစည်းအဝေး									
၉။ လူထုစစ်ဆေးပွဲ အစည်းအဝေး									

**၁၂။ ကျေးရွာအခြေခံသတင်းအချက်အလက် ပုံစံ ၈-၃ (PC - 3)**

<b>စည်းရုံးရေးမှူးအမည် / ဝန်ထမ်းအမည် - နန်းသင်</b>			
<b>နေ့စွဲ - ၈/၀၆/၂၀၂၀</b>		<b>စီမံကိန်းစက်ဝန်းအမှန်ဖြစ်ပါ - စက်ဝန်း ၁ (..)။ စက်ဝန်း ၂ (..) စက်ဝန်း ၃ (✓)၊ စက်ဝန်း ၄ (..)</b>	
<b>ပြည်နယ်-ကရင်</b>	<b>မြို့နယ်- ကျောက်စိမ်း</b>	<b>ကျေးရွာအုပ်စု- ရေကျော်ကြီး</b>	<b>ကျေးရွာ- ရေကျော်လေး</b>

**(က) အခက်အခဲအတားအဆီးများအား ဆွေးနွေးခြင်း။ ယခုလက်ရှိအခြေအနေတွင် ကျေးရွာရှိ အဓိကအခက်အခဲအတားအဆီး မည်မျှရှိပါသနည်း။**

<b>အုပ်စုဖွဲ့ဆွေးနွေးမှုများမှ တင်ပြသော အခက်အခဲအတားအဆီးများ</b>			
ကျေးရွာတွင်းမြေသားလမ်းဖြစ်သောကြောင့်မိုးတွင်းတွင် သွားလာရခက်ခဲခြင်း၊ နွေရာသီတွင် ဖုံထခြင်း။	ကျား	မ....	ကျား+မ ✓
ရွာချင်းဆက်လမ်းမကောင်းသောကြောင့်အရေးပေါ်လူနာ များ/ ရွာသူ/သားများ သွားလာရခက်ခဲခြင်း။	ကျား	မ....	ကျား+မ ✓
စာသင်ကျောင်းဆောင်နှစ်ပေါင်းကြာလာသည်နှင့်အမျှယို ယွင်းခြင်း၊ တိုင်အောက်ခြေများခိုင်ခံ့မှု မရှိခြင်း၊ ကျောင်း ဆောင်နှင့်ကျောင်းသားဦးရေမျှတမှုမရှိခြင်း။	ကျား	မ....	ကျား+မ ✓
ရွာချင်းဆက်တံတားသည်စံချိန်မမီ၍ ခိုင်ခံ့မှုမရှိခြင်းကြောင့်	ကျား	မ....	ကျား+မ ✓

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

ရွာသူ/သားများသွားလာရခက်ခဲခြင်း။	...		
မူးယစ်ဆေးဝါးအလွယ်တကူရရှိခြင်းကြောင့်မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ရှိခြင်း။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
ကိုယ်ပိုင်အလုပ်အကိုင်များဆောင်ရွက်ရန် ငွေကြေးအခက်အခက်အခဲဖြစ်ခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းရှားပါးခြင်းကြောင့် တဖက်နိုင်ငံသို့သွားရောက်လုပ်ကိုင်ရခြင်း။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
စိုက်ပျိုးရေး/မွေးမြူရေးနည်းပညာအားနည်းခြင်းကြောင့်ပိုးမွှားနိမ်နင်းနည်းမသိခြင်း၊ သီးနှံအထွက်နည်းခြင်း၊ တိရိစ္ဆာန်များရောဂါကျခြင်း။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
စာကြည့်တိုက်အတွင်းစာအုပ်များမရှိခြင်းကြောင့်ရွာသူ/သားများ ဗဟုသုတ အားနည်းခြင်း။	ကျား ✓ ...	မ....	ကျား+မ ...

**(ခ) မျှော်မှန်းခြင်း - နောင်လာမည့် ၅ နှစ်တွင် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလျာထားချက်များ**

<b>အုပ်စုဖွဲ့ဆွေးနွေးမှုများမှ တင်ပြသော အခက်အခဲအတားအဆီးများ</b>			
ရွာတွင်းလမ်းကောင်းမွန်လာလျှင်ရွာသူ/သားများ၊ အရေးပေါ်လူနာများ သွားလာရာတွင်အဆင်ပြေမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
ရွာချင်းဆက်လမ်းကောင်းမွန်လာလျှင်ရွာသူ/သားများ၊ အရေး ပေါ်လူနာများ သွားလာရာတွင်အဆင်ပြေမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
စာသင်ကျောင်းဆောင်နှင့်ကျောင်းသားဦးရေမျှတပြီးစာသင်ကျောင်းများကောင်းမွန်လာလျှင်ကျောင်းသူသားများပညာသင်ကြားရာတွင်အဆင်ပြေလာမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
ရွာချင်းဆက်တံတားသည်စံချိန်မီ၍ခိုင်ခံ့မှုရှိလာလျှင်ရွာသူ/သားများသွားလာရအဆင်ပြေလာမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓
မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကင်းစင်လာလျှင် အနာဂတ်လူငယ်များအတွက် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်မှကင်းဝေးမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ ✓

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

စက်မှုလက်မှုသင်တန်းရရှိလာလျှင် ရွာသူ/သားများအတွက် ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိပြီးစားဝတ်နေရေးတွင်အဆင်ပြေလာမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ √
စိုက်ပျိုးရေး၊မွေးမြူရေးနည်းပညာသင်တန်းရရှိလာလျှင် သီးနှံအထွက်တိုးပြီးအကျိုးအမြတ်များရရှိပြီးဝင်ငွေကောင်းလာမည်။	ကျား ...	မ....	ကျား+မ √
စာကြည့်တိုက်အတွင်းဗဟုသုတရှိသောစာအုပ်များရှိပါ ရွာသူ /သားများဗဟုသုတ၊အသိပညာတိုးပွားလာမည်။	ကျား √	မ....	ကျား+မ ...

**(ဂ) လူထုစီမံကိန်း၏ နောင်လာမည့် ၄ နှစ်တာအတွက် အကျိုးဝင်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ။**

ဦးစားပေး အဆင့် သတ်မှတ်ချက်	ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ	အဆိုပြုသူ ကျား၊ မ၊ (ကျား+မ)	အခန်း ကဏ္ဍ	ခန့်မှန်း ကုန်ကျ စရိတ် ကျပ်	အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ ခန့်မှန်းအရေအတွက်		
					ကျား	မ	ပေါင်း
၁	ရွာတွင်းကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း။	ကျား+မ	လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး	၁၅,၀၀၀,၀၀၀	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၂၉
၂	ရွာချင်းကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း။(ရေကျော်လေး-လှိုင်တောင်တန်း)	ကျား+မ	လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး	၈၀,၀၀၀,၀၀၀	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၂၉
၃	စာသင်ကျောင်းဆောင်အသစ် တည်ဆောက်ခြင်း	ကျား+မ	ပညာရေး	၃၂,၀၀၀,၀၀၀	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၂၉

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

၄	ရွာချင်းကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း။(ရေကျော်လေး-ရေကျော်ကြီး)	ကျား+ မ	လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး	၅၀,၀၀၀,၀၀၀	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၉
၅	ရွာချင်းဆက်တံတား(ရေကျော်ကြီး-ရေကျော်လေး)	ကျား+ မ	လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး	၂၅,၀၀၀,၀၀၀	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၉
၆	စာသင်ကျောင်းတိုးချဲ့ပြုပြင်ခြင်း	ကျား+ မ	ပညာရေး	၃၂,၀၀၀,၀၀၀	၆၁၀	၆၁၉	၁၂၉

**(ဃ) လူထုစီမံကိန်း၏နောင်လာမည့် ၄ နှစ်အတွက် အကျုံးမဝင်သော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ။**

စဉ်	ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ	အဆိုပြုသူ ကျား၊ မ၊ (ကျား+မ)	အခန်း ကဏ္ဍ
၁	မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကင်းဝေး ရေး	ကျား+မ	အခြား
၂	စိုက်ပျိုးရေးမြှူရေးသင်တန်းရရှိရေး	ကျား+မ	စိုက်ပျိုးရေး
၃	စက်မှုလက်မှုသင်တန်းရရှိရေး	ကျား+မ	အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း
၄	စာကြည့်တိုက်အတွင်းစာအုပ်များလုံလောက်စွာရရှိရေး	ကျား	အခြား



**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

**၁၃။ ကျေးရွာပထမနှင့် ဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းများ**

အစည်းအဝေးခေါင်းစဉ် **၂ - ဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေး**

နေရာ **ရွာထက်ကျော် (ကျော်ကျော်အေး) နေ့ရက် ၅.၇.၁၉**  
 အချိန် **၁၁:၀၀ AM ၅:၅၀ PM**

ဆွေးနွေးသည့် အကြောင်းအရာ

- ၁။ **ပျဉ်းမာန်မြို့နယ်အောက်ဆက်တက်စက်ဝန်းအား ဖွဲ့စည်းခြင်း**
- ၂။ **အစိကတာဝန်ရှိသူများနှင့် တာဝန်များစားဖွဲ့ခြင်း**
- ၃။ **ကျေးရွာစော့အားဝန်ထမ်းအားဖြန့်လျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုခြင်း**
- ၄။ **ပျဉ်းမာန်ခရိုင်မြို့များအား အသစ်မွမ်းမံပြီး ဖြန့်လျှပ်ဝင်ခြင်း**
- ၅။ **ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများအားဖြန့်လျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုခြင်း**

**ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့အစည်းဖြန့်လျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုခြင်း**

စဉ်	အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ	ဆောင်ရွက်မည့်သူ
၁။	ပျဉ်းမာန်မြို့နယ်အောက်ဆက်တက်စက်ဝန်းအစိကတာဝန်ရှိသူများနှင့် တာဝန်များစားဖွဲ့ခြင်းပါသည်။	မြို့အစိုးရအဖွဲ့ဝင်
၂။	ကျေးရွာအုပ်စုများ၏ သဘောတူညီမှုအရ ယခင်ဖြစ် ကျေးရွာစော့အားဝန်ထမ်းလျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုခြင်းပါသည်။	အစည်းအဝေးတက်တက်သူများ
၃။	ကျေးရွာအုပ်စုများနှင့်အတူ ပျဉ်းမာန်ခရိုင်မြို့များကို အသစ်ဖြန့်လျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုပါသည်။	။
၄။	အစည်းအဝေးတက်တက်သူများနှင့်အတူ ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့အစည်းကို ဦးစားပေးအားဖြန့်လျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုပါသည်။	။
၅။	ကျေးရွာအုပ်စုများ၏ သဘောတူညီမှုအရ ယခင်ဖြစ် ကျေးရွာစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့အစည်းကို ယခင်ဖြစ် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဖြန့်လျှပ်စွမ်းချယ်အတည်ပြုပါသည်။	။

မှတ်တမ်းတင်သူ  
 အမည်/ ရာထူး: **ဒေါ်အေးအေး / CF**  
 လက်မှတ်/ရက်စွဲ: **၅.၇.၁၉**

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

**၁၄။ ကဏ္ဍအလိုက်အနှစ်ချုပ်ဇယား**

ကဏ္ဍ	စဉ်	လုပ်ငန်းအမျိုးအစား	အဆိုပြုသူ			ခုနှစ်	ထောက်ပံ့မည့် အဖွဲ့အစည်း (သို့) ဌာန	မှတ်ချက်
			ကျား	မ	ကျား+မ			
အခြေခံအဆောက်အအုံ (လမ်း၊ တံတား၊ ရေရရှိရေး၊ မီးလင်းရေး)	၁	ရွာတွင်းကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း။			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀	NCDDP	
	၂	ရွာချင်းဆက်ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း(ရေကျော်ကြီး-ရေကျော်လေး)			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၃	လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉	ကျေးရွာလူထုကိုယ်ထူကိုယ်ထ	
	၄	ရွာချင်းဆက်တံတားတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်း			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၅	ရွာချင်းဆက်ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း(ရေကျော်ကြီး-လှိုင်တောင်တန်း)			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
လူမှုစီးပွား (ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဆိုင်သောအဆောက်အအုံ၊ အခြားအခြားအလိုအပ်ချက်များ)	၁	စာသင်ကျောင်းအသစ်တည်ဆောက်ခြင်း			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၂	စာသင်ကျောင်းတိုးချဲ့ပြုပြင်ခြင်း		√		၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၃							

**ရေကျော်လေးကျေးရွာ တတိယနှစ်စက်ဝန်း ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ် စီမံကိန်း သတ္တမနှစ်**

	၄							
	၅							
<b>အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း (စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့် ဆိုင်သော အဆောက်အဦးနှင့် အခြားလို အပ်ချက်များ)</b>	၁	စိုက်ပျိုးရေး/မွေးမြူရေးနည်းပညာ သင်တန်းရရှိရေး			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၂	စက်မှုလက်မှုသင်တန်းရရှိရေး			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၃							
	၄							
	၅							
<b>သဘာဝဘေးအန္တရာယ် လျော့ပါးရေး</b>	၁							
	၂							
	၃							
	၄							
	၅							
<b>အခြား</b>	၁	စာကြည့်တိုက် တွင်းစာအုပ်လုံလောက်စွာရရှိရေး	√			၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၂	မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်ကင်းစင်ရေး			√	၂၀၁၈/ ၂၀၁၉/ ၂၀၂၀		
	၃							
	၄							

၁၅။ လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း (NCDDP) ဖြင့်ဆောင်ရွက်သော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ

စီမံကိန်း စက်ဝန်း	လုပ်ငန်းခွဲအမည်	အတိုင်းအတာ	ထောက်ပံ့ ငွေ (ကျပ်)	ကျေးရွာ ထည့်ငွေ (ကျပ်)	စုစုပေါင်း (ကျပ်)
ပထမနှစ်	ရွာတွင်းကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း	၁၁၈၀'x၁၂'x ၆"	၁၄,၈၀၀,၀၀၀	၁,၃၆၀,၀၀၀	၁၆,၁၆၀,၀၀၀
ဒုတိယနှစ်	ရွာတွင်းကွန်ကရစ် လမ်းခင်းခြင်း	၁၃၀၀'x၁၀'x ၆"	၁၄,၈၁၄,၀၀၀	၆၂၆,၅၀၀	၁၅,၄၄၀,၅၀၀
တတိယနှစ်					
စတုတ္ထနှစ်					